

## MINUTES OF PROCEEDINGS

THURSDAY, NOVEMBER 15, 1979

(4)

[Text]

The Standing Committee on External Affairs and National Defence met at 3:36 o'clock p.m., this day, the Chairman, Mr. Donald Munro, presiding.

*Members of the Committee present:* Messrs. Caccia, Dionne (*Northumberland-Miramichi*), Fish, Forrestall, Fretz, Graham, Miss Jewett, Messrs. Lachance, Lapointe, MacLaren, McCuish, McLean, Munro (*Esquimalt-Saanich*), Patterson, Prud'homme, Reimer, Ritchie (*Dauphin*), Stewart, Taylor (*Bow River*) and Wenman.

*Other Member present:* Mr. Robinson (*Etobicoke-Lakeshore*).

*Witness:* Mr. Ivan L. Head, President, International Development Research Centre.

The Order of Reference dated Monday, October 15, 1979 being read as follows:

*Ordered,*—That Votes 1, 5, 10, L15, 20, 25, 30, L35, L40, 45 and 50 relating to the Department of External Affairs; and that Votes 1, 5, 10 and 15 relating to the Department of National Defence, for the fiscal year ending March 31, 1980, be referred to the Standing Committee on External Affairs and National Defence.

The Chairman called Vote 45 under EXTERNAL AFFAIRS.

The President of the International Development Research Centre made a statement and answered questions.

By unanimous consent, the Chairman presented the SECOND REPORT of the Subcommittee on Agenda and Procedure, which is as follows:

Your Subcommittee met on Monday, November 5, 1979 to consider its Order of Reference dated Monday, October 15, 1979 concerning Main Estimates for the fiscal year ending March 31, 1980, and agreed to recommend:

1. That officials of the International Development Research Centre be invited to appear on Thursday, November 15, at 3:30 p.m. on Vote 45, Main Estimates 1979-80 and that officials from the International Joint Commission also be invited to appear at that meeting on Vote 50, Main Estimates 1979-80.

2. That the Secretary of State for External Affairs be invited to appear on Tuesday, November 20 at 8:00 p.m. on Votes, under EXTERNAL AFFAIRS, Main Estimates 1979-80.

3. That the Minister of State for CIDA be invited to appear on Thursday, November 22, 1979 at 11:00 a.m. on Votes relating to CIDA, Main Estimates 1979-80.

4. That the Minister of National Defence be invited to appear on Tuesday, November 27, 1979, at 9:30 a.m. and on Tuesday, December 4, 1979 at 8:00 p.m. on Votes under NATIONAL DEFENCE, Main Estimates 1979-80.

## PROCÈS-VERBAL

LE JEUDI 15 NOVEMBRE 1979

(4)

[Traduction]

Le Comité permanent des affaires extérieures et de la défense nationale se réunit aujourd'hui à 15 h 36 sous la présidence de M. Donald Munro (président).

*Membres du Comité présents:* MM. Caccia, Dionne (*Northumberland-Miramichi*), Fish, Forrestall, Fretz, Graham, M<sup>lle</sup> Jewett, MM. Lachance, Lapointe, MacLaren, McCuish, McLean, Munro (*Esquimalt-Saanich*), Patterson, Prud'homme, Reimer, Ritchie (*Dauphin*), Stewart, Taylor (*Bow River*) et Wenman.

*Autre député présent:* M. Robinson (*Etobicoke-Lakeshore*).

*Témoin:* M. Ivan L. Head, président, Centre de recherches pour le développement international.

Lecture est faite de l'ordre de renvoi suivant du lundi 15 novembre 1979:

*Il est ordonné,*—Que les crédits 1, 5, 10, L15, 20, 25, 30, L35, L40, 45 et 50, ministère des Affaires extérieures et que les crédits 1, 5, 10 et 15, ministère de la Défense nationale, pour l'année financière se terminant le 31 mars 1980, soient renvoyés au Comité permanent des affaires extérieures et de la défense nationale.

Le président met en délibération le crédit 45 sous la rubrique AFFAIRES EXTÉRIEURES.

Le président du Centre de recherches pour le développement international fait une déclaration et répond aux questions.

Du consentement unanime, le président présente le DEUXIÈME RAPPORT du Sous-comité du programme et de la procédure suivant:

Votre Sous-comité s'est réuni le lundi 5 novembre 1979 pour étudier son ordre de renvoi du lundi 15 octobre 1979 concernant le Budget principal pour l'année financière se terminant le 31 mars 1980 et a convenu de faire les recommandations suivantes:

1. Que les représentants du Conseil de recherches pour le développement international soient invités à comparaître le jeudi 15 novembre, à 15 h 30, sur le crédit 45, Budget principal 1979-1980 et que les représentants de la Commission mixte internationale soient également invités à comparaître à cette même séance sur le crédit 50, Budget principal 1979-1980.

2. Que le secrétaire d'État aux Affaires extérieures soit invité à comparaître le mardi 20 novembre à 20 heures, sur les crédits, AFFAIRES EXTÉRIEURES, Budget principal 1979-1980.

3. Que le ministre d'État responsable de l'ACDI soit invité à comparaître le jeudi 22 novembre à 11 heures, sur les crédits relatifs à l'ACDI, Budget principal 1979-1980.

4. Que le ministre de la Défense nationale soit invité à comparaître le mardi 27 novembre 1979 à 9 h 30, et le mardi 4 décembre 1979, à 20 heures, sur les crédits, DÉFENSE NATIONALE, Budget principal 1979-1980.